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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2022/2023 

Č. j. MU-IS/139256/2023/2052193/PdF-1 

 

Zápis ze 7. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 2. května 2023 

(od 14:00, Konferenční a relaxační místnost RUV) 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora:    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 (přítomno celkem 15 senátorek a senátorů) 

Omluveni: 

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D. 

Mgr. Pavla Žáková  

Michaela Skalníková 

        

Hosté:  

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka  

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.  

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.  

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D. 

Mgr. Iva Frýzová 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D. 

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

Bc. Michal Bezůšek  

Mgr. David Košatka 

Mgr. et Mgr. et Mgr. Bc. Lucie Hájková  

Bc. Ondřej Voráč  

Mgr. Pavel Sochor, Ph.D. 

 

 

 

 

 

 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. 

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc. 

Mgr. Petra Vystrčilová, Ph.D. 

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D.  

prof. PhDr. Tomáš Janík, Ph.D., M.Ed. 

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D. 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Ing. Šárka Kvizdová 

Mgr. Jan Šplíchal 

Mgr. Bc. Dominik Levíček 

Dominik Justin Zelinka 

Bc. Vojtěch Antoš 

Karel Frnka 
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023 

3. Schválení Výroční zprávy o činnosti PdF MU za rok 2022 

4. Schválení Strategických cílů PdF MU na rok 2023 

5. Expertní skupina děkanky (poradní orgán) 

6. Různé  
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1. Schválení programu zasedání 

 

Sen. Kratochvílová zahájila 7. zasedání AS PdF a přivítala senátorky, senátory a hosty. 

Omluvila předsedu Adama z důvodu nemoci. Na zasedání AS jej proto zastupovala.  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Šibora a sen. Sochora jako 

skrutátory 7. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

Pro: 15; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

AS PdF MU schvaluje program 7. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023. 

Pro: 15; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

2. Schválení zápisu z 6. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022/2023. 

 

Sen. Kratochvílová zmínila, že byly doručeny pouze drobné připomínky technického rázu, 

které byly zapracovány.  

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 6. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2022/2023. 

 Pro: 15; proti: 0, zdrželo se: 0; 

 

3. Schválení Výroční zprávy o činnosti PdF MU za rok 2022 

 

Děkanka Koryčánková představila Výroční zprávu o činnosti PdF za rok 2022. Připomněla, 

že ani děkanka, ani její tým ještě na fakultě v té době nepůsobil. AS schvaluje výroční zprávu, 

která je zpracována za uplynulé období v konkrétních gescích, které spadají pod konkrétní 

proděkany a proděkanky. Část výroční zprávy je odesílána na rektorát. Výrazný posun vidí 

v oblastech rekonstrukce PdF a výstavby nových prostor. Dále zmínila některá ocenění a 

úspěchy, např. cenu pro doc. Poláčka z KČJ. V rámci vědecké oblasti to bylo např. jmenovací 

řízení doc. Pančochy na profesora. Významných posunů bylo dosaženo také v oblasti 

internacionalizace, jako například aktivitou International corner. V neposlední řadě to byly 

projekty typu GAČR a TAČR. V případě dotazů ohledně Výroční zprávy je možné se obrátit 

na vedení. Závěrem poděkovala za její zpracování. 

Sen. Kratochvílová vnímá výroční zprávu jako přehledný dokument shrnující dění na PdF.  

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Výroční zprávy o činnosti PdF MU za rok 

2022. 

Pro: 15, proti: 0, zdržel se: 0.  
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4. Schválení Strategických cílů PdF MU na rok 2023 

 

Děkanka Koryčánková avizovala, že Vědecká rada již schválila Strategické cíle PdF na rok 

2023. V dokumentu nedošlo k žádným změnám a AS PdF měl tento dokument k dispozici. 

Dokument nepředstavovala, dala prostor pro případné dotazy.  

Sen. Bezůšek měl dotaz na bod 1.10, který se týká revize bakalářských prací, a sice jakým 

směrem by se tento způsob zakončení studia měl posouvat. Dodal také, že nový 

vysokoškolský zákon by mohl ukotvit zrušení bakalářských prací a zeptal se, jak by na to 

fakulta reagovala. 

Děkanka Koryčánková poděkovala za dotaz a dodala, že i toto téma bylo diskutováno na 

poradě vedení. Ráda by k této změně přistoupila, ale je si vědoma, že se tato změna dotkne 

vedoucích pracovišť, studijního oddělení ale i samotných studujících. Téma je nutné otevírat i 

ve vztahu pokroku umělé inteligence. Náhrada v rámci takového ukončení studia by musela 

být adekvátní a důstojná. 

Prod. Káňa: Čeká se, jak dopadne vysokoškolský zákon. On sám mapuje situaci na 

katedrách. Důležité je, že kvůli takové změně by se musel program reakreditovat. Proto je 

taková změna relevantní až za 5 let. Zatím není jasný právní rámec. 

Děkanka Koryčánková se bavila s vedoucími v intencích, že by k tomu mohla každá katedra 

přistoupit různě. 

Prod. Vaďurová doplnila, že do konce roku by vedení chtělo mít k dispozici zpětnou vazbu 

z kateder. Rektorát zatím nemá žádnou praxi, ale má informace z ostatních fakult, že by stály 

o praktické zkoušky, má to ale několik úskalí, včetně úskalí legislativního charakteru. 

Sen. Vrubel měl dotaz k tématu internacionalizace. V dokumentu mu prezentovaný plán 

připadá abstraktní.  

Prod. Vystrčilová by ráda předešla pozdnímu placení poplatků za studium. Chystají novou 

směrnici, aby k tomu nedocházelo.  

Sen. Vrubel směroval další dotaz na investice, konkrétně do budovy na Poříčí 31. 

Děkanka Koryčánková vnímá navrhované investice na Poříčí 9 jako prioritní. Havárie 

s vodovodním potrubím na Poříčí 9 tyto investice urychlila. Na Poříčí 31 bude dobudována 

venkovní část kavárny Kafinet. 

Taj. Kvizdová vidí jako důležité střednědobé investice. Je otevřená názorům. 

Sen. Frýzová upozornila na havarijní stav trubek. 

Sen. Kamenický reagoval na sen. Vrubela tím, že i investice do učeben KVV a jejich 

vybavení bude k dispozici všem. Dodal také potřebu zastínění Cvidosu a vysoké teploty 

během léta. 

Sen. Vrubel tento podnět dával do plánů poslední 4 roky. 

Sen. Kratochvílová by ráda novou podobu učeben, resp. možnost jejich uspořádání, aby 

nemusel být stále přesouván nábytek.  

Děkanka Koryčánková by se ráda více zaměřovala na Cvidos, respektive na ne/využité 

prostory.  

Taj. Kvizdová připomněla, že je možné žádat o peníze i na RMU. 

Sen. Zámečníková podpořila téma horka v učebnách na Poříčí 9 i 31. 

Sen. Najvar nabádá k střídmosti při přečíslování učeben, aby nedocházelo ke zmatení.  

Děkanka Koryčánková se naopak domnívá, že je potřeba se na toto téma zaměřit a být při 

přečíslování radikální. Současné číslování ji připadá matoucí.  
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Prod. Káňa doplnil, že se jedná o jeho nápad. Vychází z toho, že již několik let dělá rozvrhy 

a byla na něj směřována spousta dotazů. Změnu rozhodně vítá. 

Sen. Kamenický upozornil na finanční aspekt, který přečíslování obnáší. Byl by rád, kdyby 

se tento projekt rozjel co nejdříve. 

Prod. Káňa upozornil, že je potřeba přečíslování koordinovat s rektorátem, zejména kvůli 

navigačnímu systému KOMPAS. 

Děkanka Koryčánková: Systém už je v tuto chvíli nesourodý a nelogicky poskládaný. Je 

nejvyšší čas udělat koncepční plán a postoupit k realizaci.  

Sen. Bezůšek měl dotaz na popularizační činnost, respektive konkrétní kroky. 

Děkanka Koryčánková měla k dispozici data, která ukazují, že oblast vnějších vztahů je 

zapotřebí posílit, a to nejen ke studentům, ale i absolventům a široké veřejnosti.  

Mgr. Šplíchal ukázal podcast, který je již k dispozici na stránkách PdF.  

Sen. Najvar měl dotaz na bod 1.3. (online výuka v KS) a sice, jestli je to vázané na nutnost 

reakreditace. 

Prod. Káňa: Online výuka není vázána na reakreditaci, pokud je synchronní. Požadavek byl 

pouze na kombinované studium a dále, že by byly v 1 den všechny skupiny online. Vnímá to 

jako vstřícný krok směrem k dojíždějícím studujícím. 

Děkanka Koryčánková doplnila, že nahrané přednášky jsou vnímány pouze jako podpůrný 

materiál a nemůže nahradit výuku. 

Sen. Kratochvílová měla dotaz ohledně akce J. A. Komenský, respektive, jestli už jsou 

k dispozici bližší informace.  

Děkanka Koryčánková uvedla, že se v současné chvíli koordinuje s ostatními fakultami, 

protože se jedná o univerzitní akci. 

Prod. Svobodová doplnila, že projektové oddělení PdF se ujme koordinace univerzitního 

projektu.  

Sen. Kratochvílová se ptala kvůli zátěži kolegů, aby věděla, s čím počítat. 

Děkanka Koryčánková: Podzimní semestr bude věnován přípravě.  

Prod. Svobodová dodala, že se chystá další projekt Škola hrou, ale k tomu není v tuto chvíli 

dostatek informací. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Strategické cíle PdF MU na rok 2023. 

Pro: 15, proti: 0, zdržel se: 0.  

 

Sen. Kratochvílová vyhlásila 15 minut přestávku 

 

5. Expertní skupiny děkanky (poradní orgán) 

 

Sen. Kratochvílová upozornila, že následující bod senát neschvaluje, ale může k němu klást 

dotazy. 

Děkanka Koryčánková představila vizi expertních skupin, která rovněž vychází z jejího 

programového prohlášení. Expertní skupiny by se zaměřovaly na oblasti: 

 dobrovolnictví a pomoci potřebným 

 sociální péče a podpory 

 udržitelnosti 
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 sportovních a pohybových aktivit 

 umělecké a popularizační činnosti 

 zelených ploch v prostorách a okolí fakulty 

V expertní skupině by byl vždy jeden akademik/akademička a student/studentka. Byla by 

ráda, kdyby AS a konkrétně SKAS vygeneroval nějaké zástupce, kteří by se rádi do těchto 

expertních skupin zapojili. Na příštím zasedání AS by představila zástupce za akademickou 

část, o nichž uvažuje a byla by ráda za navržení zástupců z řad studujících. Expertní skupiny 

by tak mohly začít fungovat již od příštího semestru. V současnosti se jedná o návrh, který je 

možné modifikovat. 

Sen. Kratochvílová měla otázku k zeleným plochám, zda se počítá i s Poříčí 31.  

Děkanka Koryčánková s tím počítá, konkrétně s plochou u sportoviště a u parkoviště. Dále 

to jsou vnitřní plochy. 

Sen. Voráč měl dotaz, zda se počítá i s pracovní pozicí pro zahradníka. 

Děkanka Koryčánková: Tato pozice již na PdF je a tento zaměstnanec by s expertní 

skupinou spolupracoval. 

Sen. Kamenický měl dotaz na finanční podporu. 

Děkanka Koryčánková: U akademiků to bude formou odměny, u studujících formou 

stipendia.  

Sen. Kamenický svůj dotaz směřoval na finanční podporu ve vztahu k projektům, jako je 

například vytvoření vertikální zahrady atp.  

Děkanka Koryčánková by ráda počkala, co expertní skupina přinese za návrh. Ten poté bude 

posouzen, vyhodnocen a realizován.  

 

Akademický senát PdF MU projednal záměr děkanky zřídit expertní skupiny 

 

6. Různé 

Děkanka Koryčánková informovala o východiscích mzdové politiky na MU a o pravidlech 

pro stanovení mezd. Filozofická fakulta MU chtěla vstoupit do stávky kvůli tématu mezd. Ta 

do stávky nakonec nevstoupila, pouze někteří členové jejího akademického senátu. PdF MU 

je ve všech ohledech finančního ohodnocení lepší než FF MU. Prezentovala data za rok 2021. 

Taj. Kvizdová vnímá jako důležité i prezentaci mediánu, ale na úrovni MU není jednoduché 

se shodnout na metodice. 

Sen. Kratochvílová se zeptala i na průměr v kontextu ostatních fakult a jakou složku tvoří 

projekty. 

Taj. Kvizdová tuto informaci zjistí. 

Děkanka Koryčánková věří, že se více dozví na setkání děkanů a děkanek pedagogických 

fakult. 

 

Sen. Sochor měl dotaz, jestli bude pozván na PdF nový ministr školství. 

Děkanka Koryčánková s tím počítá. Navázala na další bod v sekci různé, který se týká 

agendy sexuálního obtěžování. V současné chvíli dotahuje do konce řešení situace, která 

vznikla v lednu a v únoru a již má veškerá právní stanoviska. Očekává 2. vlnu zájmů o PdF ze 

strany médií a počítá s prohlášením. Dalším tématem je transformativní dialog, který 

proběhne 17. 5., kdy budou mít studující možnost diskutovat s facilitátorem na toto téma. 

Proběhly také 2 termíny workshopů Respekt až na půdu a další se ještě uskuteční. Připravuje 
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se také setkání na téma nevhodného chování. Některé podněty totiž přichází i z dalších 

kateder. 

 

Sen. Kratochvílová informovala o tradičním společném setkání členek a členů VR, AS, 

vedoucích pracovišť a vedení fakulty, které se uskuteční 14. 6. 2023. 

Děkanka Koryčánková: Tato akce navazuje na dlouholetou tradici setkávání členů 

akademické obce. Jednalo se o setkávání v různých brněnských vilách. V tuto chvíli se hledají 

instituce, kde by mohlo docházet k setkávání. Byla vybrána logopedická škola na Veslařské, 

kde bude možné absolvovat také prohlídku. Oficiální pozvánka bude včas zaslána.  

 

Sen. Kratochvílová avizovala poslední zasedání AS PdF v tomto akademickém roce 6. 6. 

2023.  

 

 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 2. 5. 2023 

Schválil: doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D., předsedkyně komory akademických pracovníků 

AS PdF MU 5. 5. 2023



8 
 

Usnesení ze 7. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2022/2023 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Šibora a sen. Sochora jako 

skrutátory 7. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2022-2023. 

 AS PdF MU schvaluje program 7. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 

2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 6. zasedání AS PdF MU 

v akad. roce 2022/2023. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Výroční zprávu o činnosti PdF 

MU za rok 2022. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje Strategické cíle PdF MU na rok 

2023. 

 Akademický senát PdF MU projednal záměr děkanky zřídit expertní skupiny. 

 

 

 

 

 

 

 

 


